
Slovo starosty
Drazí spoluobčané,
něco končí, něco začíná… Tě-
mito možná až klišé slovy lze 
nahlížet i  na  dění v  našem 
městě. Ze stavebních akcí je 
dokončena rekonstrukce Hu-
sovy ulice, lávka přes Ředický 
potok je přes všechny peripe-

tie také dokončena, stejně tak řada dalších akcí. Naopak 
se postupně rozeběhly akce jiné – například generální re-
konstrukce školní jídelny (cca 50 % dotačních zdrojů), re-
vitalizace veřejného hřiště u MŠ na Starých Holicích, nebo 
druhá etapa úprav hřiště Na Lipáku. 
Zastupitelstvo města bylo také postaveno před otázku, 
jak dále zajistit bezpečnost a prevenci kriminality v Holi-
cích. Dlouhá léta k nám dojížděli strážníci městské policie 
z  Pardubic. Vzhledem k  personálním otázkám i  s  ohle-
dem na  rozšiřování služeb pro občany města Pardubic 
bylo oznámeno, že ke  konci kalendářního roku bude 
poskytování této služby ukončeno. Oslovili jsme proto 

okolní města, která mají městskou policii zřízenou, zda 
by bylo možné zajistit službu městské policie minimálně 
v obdobném rozsahu, jaká byla poskytována dosud. Od-
povědi byly negativní, zejména ze stejných důvodů, kvůli 
kterým byla ukončena smlouva s městem Pardubice. Za-
stupitelstvo města proto bylo postaveno před otázku, zda 
od příštího roku zcela rezignovat na přítomnost městské 
policie v Holicích, nebo zřídit městskou policii naši – Ho-
lickou. Rozhodnutí zastupitelstva bylo poměrně jedno-
značné, a tak od roku 2026 bude i naše město provozovat 
vlastní městskou policii. Zřízena je jako malá jednotka 
o počtu 3 strážníků, jejichž rozsah služeb by měl pokrýt 
cca 5 dnů v týdnu, rozvržených i během víkendových po-
tencionálně problematických akcí. V  porovnání se sou-
časným stavem se jedná o nárůst počtu dnů (dnes jsou 
zde strážníci 2 dny v týdnu). Více o fungování nové měst-
ské policie naleznete v příštích číslech Holických listů.
Končí školní rok a začínají prázdniny. Užijme si je ve zdraví, 
klidu a pohodě spolu se svými nejbližšími. Věnujme jim 
to nejvíc co můžeme – svůj čas a naslouchání. A pokud 
spolu vyrazíte na cesty, přeji vám nejen skvělé zážitky, ale 
zejména šťastný návrat domů, do našich krásných Holic. 

Ondřej Výborný

Holické listy
ZPRAVODAJ MĚSTA HOLIC XXI. ROČNÍK / LÉTO 2025

1

Tiskové zprávy z jednání rady města
Na jednání Rady města Holic, které se konalo 5. května 
2025, projednali členové rady několik důležitých bodů 
týkajících se života ve  městě. Rada města se zabývala 
zajištěním stravování pro žáky základních škol v souvis-
losti s plánovanou rozsáhlou rekonstrukcí školní jídelny 
a cílem najít vhodné řešení, aby bylo stravování žáků za-
jištěno i  během dočasného uzavření jídelny. Dále rada 
schválila záštitu města nad dvěma významnými akce-
mi – oslavami 150. výročí založení Sboru dobrovolných 
hasičů Holice 13. září 2025 a sportovně-kulturním dnem 
pro veřejnost 27. června 2025 pod organizací IBK Holi-
ce. Rada města rovněž vzala na vědomí materiál týkající 
se smluvní pokuty v souvislosti se stavební akcí „Lávka 
za Tekou“.

Na jednání Rady města Holic dne 19. května byli členo-
vé rady informováni o průběhu a výsledcích výběrových 
řízení na  pozice ředitelů/ředitelek mateřských škol Ho-
lubova a  Staroholická, na  jejichž základě byly nové ře-
ditelky jmenovány. Dále rada schválila složení delegace 
do partnerských měst Strzelce Opolskie a Medzev a sou-
hlasila se zřízením kontaktního místa bydlení na měst-
ském úřadě. Členové rady také vzali na vědomí zprávu 
ředitele kulturního domu, který je seznámil s  návrhem 
dalšího postupu týkajícího se pronájmu kavárny v  kul-
turním domě.

Rada města Holic na svém jednání 2. června 2025 stano-
vila měsíční úplatu za pobyt dítěte v mateřských školách 

na  900 Kč a  ve  školních družinách na  300 Kč pro školní 
rok 2025/2026. Rada města schválila výdej nádob na tří-
děný odpad (modré, žluté a hnědé popelnice) občanům 
města bezplatně při prvním vydání a následně bezplatně 
výměnou za poškozený kus (a to nejdříve za 5 let od před-
chozího vydání nádoby). Výdej nádoby na tříděný odpad 
bude vázán na číslo popisné či domácnost a budou ho 
zajišťovat Technické služby Holice. Rada města Holic 
schválila Klubu českých velocipedistů Holice použití ofi-
ciálního znaku města Holic na přebal jejich kroniky. Čle-
nové rady doporučili zastupitelstvu města schválit zřízení 
Městské policie Holice s účinností od 1. ledna 2026.

Jana Váňová

Co patří do kontejneru 
na textil
Na několika sběrných místech jsou umístěny kontejnery 
na textil. 
Co do  nich patří: oblečení, obuv, bytový textil, funkční 
hračky, boty, bundy, ložní prádlo, povlečení, kalhoty, trič-
ka, svetry, funkční sportovní vybavení, peřiny. Všechny 
věci by měly být čisté, suché a uložené v igelitovém pytli. 
Do těchto kontejnerů nepatří: znečištěný a mokrý textil, 
matrace, molitan, koberce, tašky a ústřižky látek.

Petr Kačer
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Jak pomoci člověku s psychickými problémy
Psychické obtíže a náročné životní etapy se mohou týkat 
kohokoliv: přátel, rodiny, kolegů i  nás samotných. Přes-
to o nich často nemluvíme a nevíme, jak nebo jestli vů-
bec reagovat, když si všimneme, že někdo v našem okolí 
„není ve své kůži“.
Lidská podpora, obyčejný zájem nebo jen ochota naslou-
chat mohou být pro člověka v psychické nepohodě ne-
smírně důležité. Někdy stačí opravdu málo. Tento článek 
je pro vás, pokud si kladete následující nebo podobné 
otázky: Co dělat, když mám pocit, že se blízký člověk trá-
pí? Jak mluvit, abych neublížil a zároveň byl oporou? Kdy 
je čas vyhledat pomoc – a jak ji nabídnout?
Jak poznám, že se něco děje
Vidět, že s někým blízkým „není něco v pořádku“, může 
být tíživé. Možná si všímáte, že se změnil: často mlčí. Za-
vřel se do sebe, změnil se jeho stravovací nebo spánkový 
režim. Nebo naopak reaguje podrážděně až vztekle, je 
smutný, nemá chuť dělat věci, které ho dřív těšily. Mož-
ná jste už opakovaně přemýšleli, jestli s ním máte o tom 
všem mluvit: a jak to vlastně udělat.
Začněte u sebe: co ve vás situace probouzí?
Ještě než se pustíme do rozhovoru s druhým, stojí za to 
na chvíli se zastavit u sebe. Jaké myšlenky a pocity ve vás 
chování vašeho blízkého vyvolává? Strach? Bezmoc? Lí-
tost? Hněv? Potřebu starat se a pomoci? Všechno z toho 
je v pořádku. Mít vedle sebe někoho, kdo se trápí, je ná-
ročné: a není slabost si to přiznat.
Zkuste si položit otázku: Chci tomu druhému pomoct, 
nebo ho změnit, aby mi bylo líp? Obě přání jsou lidská. 
Pokud chceme být skutečně podpůrní, začíná to přijetím 
situace tak jak je: ne tlakem na to, aby se náš blízký náhle 
změnil. Pomoc druhému vychází ze soucitu, z porozumě-
ní a ochoty být s druhým v těžké chvíli, aniž bychom ho 
litovali. Lítost často souvisí s pocitem viny nebo nadřaze-
nosti, zatímco soucit nabízí rovnost, respekt a skutečnou 
blízkost.
Méně rad, více naslouchání
Jednou z největších pastí v takových situacích je potře-
ba „něco poradit nebo alespoň říct“, „něco vyřešit“, „nějak 
ho zvednout“. Ale psychická bolest není něco, co se dá 
odtlačit větou „hlavně se drž“ nebo „to přejde“. Mnohem 
víc než nabídky řešení pomáhá dát jeho pocitům prostor 
a jemu najevo, že ho se všemi jeho pocity přijímáte.
Když je někomu těžko, největší pomoc často není v tom, 
co řekneme, ale v  tom, že s ním vydržíme. Trpělivost je 
dar, který tomu druhému dává čas: čas nadechnout se, 
být vyslyšen, nebýt sám. Dovolte druhému, aby šel svým 
tempem. Zkuste spíš: „Vidím, že ti teď není dobře. Chceš 
o tom mluvit?“ „Jsem tady pro tebe, i když třeba nevíš, co 
říct.“ „Když budeš chtít mluvit, rád tě vyslechnu.“
Vyhněte se větám jako: „To zvládneš, buď silný.“ „To znám. 
Já když jsem měl depresi, tak jsem prostě šel běhat.“ 
„Mysli na to, co máš, ne na to, co ti chybí.“ Tyhle věty často 
říkáme v dobré víře a ve snaze dát najevo své pochopení 
a podporu, ale často působí zcela opačně a mohou zavřít 
na zámek dveře připravené k otevření.
Kdy a jak nabídnout odbornou pomoc
Možná máte pocit, že by vašemu blízkému pomohla kon-
zultace s  psychologem nebo jiným odborníkem. Jenže 
jak o tom mluvit, aby to nevyznělo jako kritika nebo od-
souzení? Základní pravidlo zní: učiňte nabídku a nenalé-
hejte. Zkuste například: „Napadlo mě, jestli by ti třeba ne-
pomohlo promluvit si o tom jak se cítíš s někým, kdo se 

v tom vyzná. Co si o tom myslíš?“ „Znám linku, kde můžeš 
mluvit anonymně. Někdy to pomáhá, i když člověk ještě 
neví, co přesně ho trápí.“ „Mám tip na terapeuta, ke kte-
rému chodil někdo z mého okolí a pomohlo mu to. Ráda 
ti dám kontakt. Nebo ti mohu pomoci vyhledat seznam 
terapeutů poblíž.“
Využít odborné pomoci není slabost. Pro někoho může 
být těžké si připustit, že ji potřebuje a  že by mu moh-
la pomoci, proto je tak důležité, aby vaše slova nezněla 
jako: „Potřebuješ opravit, tak běž.“, ale spíš jako: „Záleží 
mi na tobě.“
Co když nechce mluvit?
Někdy i  dobře míněný zájem narazí na  ticho. „Nic mi 
není.“ „Nech mě být.“ „To nevyřešíš.“ Může to být bolest-
né, zvlášť když vidíte, že se druhý trápí. V takových chví-
lích platí jednoduchá zásada: zůstaňte tomu, o koho jde 
psychicky i fyzicky nablízku, i když se zdá, že vás k sobě 
nepouští. To můžete vyjádřit třeba takto: „Nemusíš mlu-
vit. Kdybys chtěl, jsem tady.“ „Vím, že někdy je těžké o vě-
cech mluvit. Klidně jen buďme spolu.“ „Je v pořádku, že 
o tom nechceš mluvit teď. Je to na tobě, máme čas.“ Vaše 
přítomnost může být víc než slova. Někdy pomůže i oby-
čejné: sednout si spolu na kávu, jít na procházku, mlčet: 
a nebýt u toho sám.
Kdy je třeba jednat hned
Pokud máte podezření, že je váš blízký v akutní krizi – 
mluví o tom, že nechce žít, sebepoškozuje se nebo pů-
sobí zcela odtrženě od reality – je důležité jednat hned. 
V  takových situacích může jít o  zdraví nebo dokonce 
i o život. Vaše rychlá reakce může být zásadní. Zůstaň-
te klidní, i když máte strach. Samotná vaše přítomnost 
a klidná reakce mohou člověka vnitřně „ukotvit“. Nene-
chávejte ho o  samotě, pokud máte obavy o  jeho bez-
pečí. Zavolejte pomoc – krizová linka (např. 116 123), zá-
chranná služba (155), policie (158), nebo nejbližší krizové 
centrum. Domluvte se, že spolu pomoc vyhledáte. Po-
kud to ale nejde, jednejte i bez jeho souhlasu – ochrana 
jeho života má přednost. Obávat se, že „přeháníte“, je 
přirozené, ale v krizové situaci je lepší jednat zbytečně 
než pozdě. Odborníci jsou zvyklí tyto situace řešit a ni-
koho neodsuzují.
Myslete i na sebe
Pomáhat druhému znamená být blízko jeho bolesti. A to 
unavuje i bolí. Není sobecké starat se i o sebe, je to nut-
nost. Vaše psychická pohoda je to, co vám umožní být 
oporou a být jí i dlouhodobě. Zeptejte se sami sebe: Kdy 
jsem naposledy dělal něco pro sebe? Mám s kým sdílet 
své obavy a sdílím je? Umím si říct „teď potřebuji chvilku 
klidu“ a zařídit si ji? Nenastal čas, abych nějakou formu 
odborné pomoci vyhledal i  já? Péče o  druhé nezačíná 
tím, že se rozdáme. Ale tím, že jsme sami pro sebe dost 
pevní, abychom mohli být oporou i druhým.
Závěrem: Nejste na to sami. A ani váš blízký ne. Mluvit či 
mlčet s  někým, kdo se trápí, není snadné. Ale i  obyčej-
ná věta jako „jsem tady pro tebe“ může být začátkem 
změny. Nemusíte mít ta nejvýstižnější slova. Stačí, když 
trpělivě nabídnete svou přítomnost, přijetí, čas. A když si 
nevíte rady – nejste v tom sami.
Linka Sluchátko je psychoterapeutická linka, na které na-
slouchají odborníci.
Neřešíme jen vyhrocené situace: volají k nám lidé, kteří se 
cítí unavení, smutní, ztracení. Nebo ti, kdo chtějí pomoci 
blízkému, ale nevědí jak. Zavolat může každý: anonym-
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ně, zdarma. Ke každému vašemu příběhu přistupujeme 
s úctou a bez hodnocení. Věnovat se vám bude vyško-
lený odborník z oblasti psychologie nebo psychoterapie. 

Mluvte o  tom, co vás tíží. Nečekejte, až bude „opravdu 
zle“. Více o lince najdete na www.linkasluchatko.cz.

Kateřina Novotná

Smích jako lék – Zdravotní klaun přináší radost 
tam, kde je nejvíc potřeba
Zdravotní klaun je dobročinná organizace, která od roku 
2001 pomáhá zejména dětským, ale i geriatrickým paci-
entům procházet procesem léčby s úsměvem. Posláním 
organizace je přinášet radost, dobrou náladu, a  přede-
vším naději na místa, kde se jich příliš nedostává. V Čes-
ké republice aktuálně působí 94 profesionálních Zdra-
votních klaunů, kteří pravidelně navštěvují 66 nemocnic, 
11 domovů pro seniory a 1 hospic.
Programy organizace Zdravotní klaun
Základem práce organizace Zdravotní klaun jsou návště-
vy hospitalizovaných dětských pacientů. To ale nezna-
mená, že je nenajdete i  jinde – klauniády probíhají také 
na ambulancích či na pohotovostech. Prostě všude, kde 
je strach dětí a stres rodičů vysoký, a je tedy potřeba dáv-
ka nadhledu a humoru. Existují také specializované pro-
gramy jako například program Kutálka – program pro děti 
s kombinovaným – mentálním i  tělesným – postižením. 
Zdravotní klauni navštěvují děti i  na  oddělení Následné 
intenzivní péče (NIP) v Hořovicích a ve Vojenské nemoc-
nici v  Olomouci. Celým životním prostorem těchto dětí 
je nemocniční lůžko. Jejich schopnost reagovat na vnější 
podněty je snížená, přesto jsou Zdravotní klauni i ošetřu-
jící personál přesvědčeni, že děti dokáží vnímat, a to pře-
devším hudbu. Klauniády probíhají také na  psychiatric-
kých odděleních a v rámci programu Cirkus Paciento, kdy 
Zdravotní klauni navštěvují dětské pacienty v nemocni-
cích či léčebnách v průběhu celého týdne a učí je novým 
dovednostem z  oblasti kouzlení, žonglování a  dalších 
cirkusových kousků. Čtyř až pětidenní příprava vrcho-
lí překvapením – slavnostním vystoupením, na  kterém 
děti rodičům, ostatním dětem a zdravotnickému perso-
nálu, předvádějí své nově získané cirkusové dovednosti. 
U  geriatrických pacientů mění Zdravotní klauni přístup 
– nevstupují do nemocničního pokoje, nýbrž do domova 
lidí, kteří toho již spoustu zažili. Se seniory proto vytvářejí 
odlišné příběhy a situace, než je tomu u dětí. Z rozdová-
děných klaunských sestřiček a doktorů, kterých je plné 
dětské oddělení, se Zdravotní klauni stávají veselými spo-
lečníky bez lékařského pláště. Skotačení nahradí písničky 
Karla Hašlera nebo Beatles. Zdravotní klauni ochotně kli-
entkám a klientům naslouchají a v historkách a scénkách 
se s nimi vracejí do dob, kdy vedli aktivní život. Ve stáří je 
v popředí více než kdykoli předtím zájem na urovnává-
ní věcí, harmonizování vztahů a na „úklidu“ světa kolem 
sebe i  svého vlastního života. Tomu se Zdravotní klauni 
snaží vyjít maximálně vstříc.
Má práce Zdravotních klaunů opravdu prokazatelný 
vliv?
Ano! Výsledky výzkumu „NOS! Na Operační Sál! Pozitivní 
účinky intervence Zdravotních klaunů na děti podstupu-
jící operaci“ potvrdily, že přítomnost Zdravotních klaunů 
kladně ovlivňuje nejen chování a náladu dětí podstupu-
jících operaci, ale také jejich pečovatelů. Děti, které bě-
hem čekání na  operaci doprovázel Zdravotní klaun, re-
agovaly pozitivněji než děti, které klaun nedoprovázel. 
Byly klidnější, vyjadřovaly víc pozitivních emocí a vykazo-

valy lepší náladu. Tyto účinky navíc přetrvávaly i po od-
chodu klauna. Další výzkum provedla Pavla Bukvová, an-
esteziologická sestra z Kliniky anesteziologie, resuscitace 
a  intenzivní medicíny ve FN Olomouc. Cílem výzkumné 
studie v rámci její diplomové práce bylo zjistit, zda Zdra-
votní klaun ovlivňuje vnímání bolesti u dětského pacien-
ta na jednotce intenzivní péče. A i tento výzkum přinesl 
pozitivní výsledky! 
Kdo je Zdravotní klaun?
Zdravotní klauni jsou skuteční profesionálové. Nejde 
o  náhodné dobrovolníky, ale o  pečlivě vyškolené uměl-
ce, kteří procházejí důkladným výběrovým řízením a in-
tenzivním výcvikem. Pravidelně se vzdělávají v oblastech 
psychologie, komunikace, improvizace i  zdravotnického 
prostředí. Výsledkem je citlivý, empatický, a přitom hravý 
přístup ke každému pacientovi. Zdravotní klauni přesně 
vycítí, co daný pacient potřebuje – někdy to může být di-
voká klauniáda plná pohybu, jindy poklidnější rozhovor. 
Kromě toho organizace Zdravotní klaun pořádá semináře 
pro zdravotníky, které se zaměřují na rozvoj měkkých do-
vedností, jako je laskavá komunikace, práce s emocemi 
nebo budování vztahu s pacientem. Smyslem vzdělává-
ní v oblasti humoru a komunikace ve zdravotnictví není 
udělat z  lékařů a sester Zdravotní klauny, ale podělit se 
s nimi o techniky a způsoby otevřené komunikace, které 
se v každodenní praxi osvědčují. Na těchto cílech dlouho-
době a pravidelně spolupracuje mimo jiné s 2. a s 3. lékař-
skou fakultou Univerzity Karlovy v Praze. Odborní lektoři 
z řad Zdravotních klaunů přednášejí medikům a studen-
tům oboru všeobecná sestra nejen ve velkých posluchár-
nách, ale také v rámci povinně volitelného předmětu Ko-
munikace a humor ve zdravotnictví.
Bez podpory štědrých partnerů by činnost organizace 
Zdravotní klaun nemohla mít tak široký dosah ani hloub-
ku nabízených programů. Mezi těmi, kdo pomáhají přiná-
šet radost, úlevu a naději tam, kde jsou nejvíce potřeba, 
je i město Holice – děkujeme za dar ve výši 5.000 Kč!
Další informace o organizaci naleznete na www.zdravot-
niklaun.cz.

Sofija Futó
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Nejen s pohozenou stříkačkou vám pomohou 
pracovníci z organizace Laxus z.ú.

Trápí vás nebo vaše blíz-
ké užívání návykových 
látek? Chcete pomoci 
někomu, kdo má pro-
blém se závislostí? Za-

jímá vás, jak s  takovým člověkem mluvit? Zaznamenali 
jste v  médiích informace o  drogách jako je Klefedron, 
HHC, Fentanyl či Nitazin a  rádi byste věděli víc? V Holi-
cích se můžete obrátit na terénní pracovníky organizace 
Laxus z.ú. 
Terénní pracovníci navštěvují město pravidelně jednou 
týdně. Jejich cílem je vyhledávat osoby užívající návyko-
vé látky, jimž v  rámci osobních setkání poskytují služby 
vedoucí ke  snižování rizik spojených s  užíváním drog. 
Jedním z důležitých cílů je také sběr injekčních stříkaček 
v ulicích a na jiných veřejných prostranstvích. Jehly jsou 
po sebrání terénním pracovníkem vhozeny do speciální 
nádoby a následně bezpečně zlikvidovány.
Jako celek se organizace Laxus z. ú. zabývá širokým spek-
trem obtíží spojených s problematikou závislosti či riziko-
vého chování. Preventivně působí na základních školách, 
poskytuje služby lidem, kteří mají s užíváním návykových 
látek nějaké obtíže, a klienty pracovníci navštěvují i ve vý-
konu trestu odnětí svobody, kde spolupracují především 
na bezproblémovém návratu do společnosti či léčbě zá-
vislosti. Své služby nabízí také rodinným příslušníkům 
nebo přátelům lidí, kteří užívají návykové látky.
A  jak může vypadat setkání s  terénním pracovníkem? 

„Většinou se s  lidmi domlouváme na  setkání prostřed-
nictvím telefonu či Messengeru a  scházíme se někde 
ve městě. Občas se stane, že nás někdo pozve i k sobě 
domů. S tím nemáme problém. S klienty se rádi setkává-
me tam, kde se cítí bezpečně,“ sděluje vedoucí terénního 
programu Tomáš Janků. „Když se sejdeme, probereme, 
co od nás klient či zájemce o službu potřebuje a jak mu 
můžeme pomoci. Nejčastěji mluvíme o tématech jako je 
ochrana zdraví (vlastního i  veřejného), infekční nemoci 
spojené s  užíváním drog nebo v  případě zájmu umíme 
zprostředkovat léčbu. Nikoho do ničeho nenutíme, jsme 
podpůrní a služby poskytujeme bezplatně a anonymně, 
tedy bez nutnosti sdělovat své osobní údaje,“ doplňuje 
Janků.
Na  terénní pracovníky se můžete obrátit každý všední 
den v čase 10.00–18.00 na telefonním čísle 608 626 303.
Laxus z.ú. zároveň touto cestou děkuje městu Holice 
za podporu realizovaných aktivit.

Tomáš Žák

Ta Holice nebo ty Holice?
Taky jste se někdy zamysleli nad tím, jak je to vlastně 
správně? My ano, a abychom si v tom udělali jasno, oslo-
vili jsme Ivanu Svobodovou z Ústavu pro jazyk český AV 
ČR, v. v. i. a  tady je odpověď: „V  Česku existují dvě síd-
la s názvem Holice. První je město v Čechách, druhé je 
původně samostatná obec a od  r. 1974 část Olomouce. 
Jméno města se řadí k pomnožným jménům (ty Holice), 
podobně jako Strakonice, Pardubice, Prachatice atp., 
jméno olomoucké části ke jménům užívajícím se v čísle 
jednotném (ta Holice), k nimž náleží i Skalice, Lipnice, Ka-

menice apod.
Názvy patřící různým obcím a mající rozdílné skloňování 
nejsou výjimečné. Existuje i jméno s dvojím skloňováním, 
které označuje dokonce tři různé obce. Je jím Sušice; tak-
to se nazývá 1. město na Klatovsku, 2. obec na Uhersko-
hradišťsku – v obou případech se užívá v čísle jednotném 
(ta Sušice), 3. obec na Přerovsku – užívá se v množném 
čísle (ty Sušice).“ Ať už je to Holice nebo to jsou Holice, teď 
už víme, jak na to.

Jana Váňová

Projekt „Nejsme v tom sami“ pomohl pečujícím rodinám

Organizace Rytmus Východní Čechy, o.p.s. realizovala 
od roku 2024 do května 2025 projekt Nejsme v tom sami, 
jehož cílem byla podpora rodinných příslušníků, kteří pe-
čují o dospělého člověka se zdravotním znevýhodněním. 
Projekt mohl vzniknout díky velkorysé finanční pomoci 
města Holic a  dárcům zapojeným do  Burzy filantropie, 
pořádané organizací KONEP.
S  jejich podporou jsme mohli otevřít podpůrné skupi-
ny pro pečující osoby, které často čelí dlouhodobé psy-
chické i fyzické zátěži, nejistotě a sociální izolaci. Setkání 
probíhala v  okresech Pardubice a  Chrudim a  nabízela 
prostor pro sdílení zkušeností, praktické rady i možnost 
odborných konzultací s terapeutkou a dalšími specialisty 

– například v oblasti práva, sociálních služeb nebo pláno-
vání budoucnosti lidí se zdravotním znevýhodněním.
Projekt navázal na naše dlouhodobé zkušenosti v oblasti 
sociální rehabilitace, kterou poskytujeme v rámci celého 
Pardubického kraje. Lidem se zdravotním znevýhodně-
ním pomáháme žít samostatně, rozhodovat o  vlastním 
životě a být součástí běžného prostředí.
Díky vstřícnosti města Holic jsme mohli být oporou i těm, 
kteří bývají v péči často neviditelní – rodinám a blízkým. 
Na základě pozitivní odezvy a zájmu pečujících připravu-
jeme pokračování projektu i v nadcházejícím období.

Šárka Stará
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HISTORIE

Kalendárium
ČERVENEC

1. července 1960 (65 let) po  nové 
územní reorganizaci byl dosavadní 
okres Holice začleněn do okresu Par-
dubice ve Východočeském kraji.

2. července 1905 (120 let) se v  Ho-
licích konala slavnost 25 let spolku 
vojenských vysloužilců. Při této akci 
byla vydána pamětní medaile a příle-
žitostný přítisk na pohlednici města.
3. července 2010 (15 let) obec Veliny, 
město Holice a Klub historických kol 
Sokola Holice uspořádaly první se-
tkání velocipedistů na  historických 
kolech.

5. července 1945 (80 let) se na hřišti 
SK (Sportovní klub) konal I. táborák 
holických Junáků po válce.
6. července 1985 (40 let) zemřel 
v  Praze doc.  PhDr Jaroslav Porák, 
Csc., filolog, vyrůstal v  Holicích, 
v r. 1954 maturoval v Pardubicích.
7. a 8. července 2005 (20 let) proběh-
la v  Holicích oficiální první návštěva 
představitelů Polského města Strzel-
ce Opolskie. Delegaci vedl starosta 
Krzystof Fabianowski a místopředse-
da rady Stanislav Kowaleczykiewicz, 
doprovázel je konzul České republiky 
v Katovicích JUDr. Jiří Kubík.
12. července 1925 (100 let) Klub čes-
kých velocipedistů Holice uspořádal 

pod protektorátem městské rady 
Slavnost rozvinutí klubové vlajky. Od-
chod na Javůrku s hudbou od hostin-
ce U Konrádů. Klubovou vlajku rozvi-
nul starosta města Holic J. Kňourek.
12. července 2010 (15 let) v 18:34 ho-
din pro technickou závadu spadl vo-
jenský letoun L 39 Albatros do  lesa 
mezi Koudelkou a  Poběžovicemi. 
Oba piloti (instruktor a  žák) se včas 
katapultovali. Na  místě zasahovali 
profesionální hasiči z  Holic a  Pardu-
bic a dále dobrovolné jednotky z Hor-
ního Jelení, Holic, Sezemic, Dolní 
Rovně, Újezdu u Chocně a Běstovic.
15. července 1930 (95 let) shořel i dru-
hý nouzový dřevěný barák za Novou, 
dnes Dukelskou ulicí. („Obec“ posta-
vila v  r. 1920 dva přízemní dřevěné 
baráky pro 32 rodin, v  domech bylo 
levné bydlení).
19. července 1925 (100 let) Student-
ský spolek v  Holicích otevřel v  pro-
storách radnice svoji spolkovou míst-
nost.

24. července 1850 (175 let) až do to-
hoto dne býval hřbitov kolem kostela, 
nově byl zřízen nový na jižním návrší 
„na kostelíčku“ za městem, pod nímž 
v  18. stol. byla bažantnice, založená 
císařem Ferdinandem I., a  na  němž 
stála kaple Božího Těla, dřevěná, 
s kruchtou a ambity, jež prý náležela 
Českým bratřím.
25. července 1850 (175 let) byl ode-
vzdán svému účelu nový měst-
ský hřbitov na  návrší za  městem 
a  do  konce roku zde bylo pochová-

no 120 osob, ponejvíce zemřelých 
na choleru. V témže roce byl hřbitov 
částečně srovnán, kolem založen 
živý plot a  uprostřed hřbitova vzty-
čen vysoký dřevěný kříž. Zřízení no-
vého hřbitova si vyžádala epidemie 
cholery a nedostatečné prostory pů-
vodního hřbitova u kostela sv. Marti-
na. Starý hřbitov byl postupně rušen 
a v roce 1863 srovnán a na jeho místě 
založena obecní ovocná školka.

29. července 2015 (10 let) zemřel 
po  krátké nemoci Jindřich Kerouš, 
dlouholetý pracovník Pohřební služ-
by v Holicích, ve věku 84 let.

Václav Kment
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Kalendárium
SRPEN

1. srpna 1925 (100 let) f. Hermann Hir-
sch akc. spol., továrna na obuv zřídila 
v Borohrádku pobočnou dílnu na vý-
robu pletených sandálů.

3. srpna 1930 (95 let) se konala slav-
nost, při níž byl farářem Andělem 
posvěcen nový zvon – „umíráček“, 
který darovala místní Jednota Orla 
československého a  Sdružení kato-
lické mládeže. Zvon vážil 30 kg a byl 
opatřen nápisem „Orel a  Sdružení 
k. m. v  Holicích 1930. Mrtvé oplaká-
vám“. Byl ulit u brněnské f. Manoušek 
za 1 033,2 K.

4. srpna 1680 (345 let) císař Leopold 
I. udělil městu právo tří ročních trhů 
spojených s  trhy na  dobytek a  kaž-
dou sobotu týdenní trh na obilí, do-
bytek a jiné prodejní věci.
8. srpna 2005 (20 let) fotbalový od-
díl SK (Sportovní klub) Holice sehrál 
přípravný zápas s týmem Al-Nasr ze 
Spojených Arabských Emirátů (výběr 

do 20 let), nad nímž zvítězil 1 : 0.
9. srpna 1870 (155 let) c. k. Okresní 
hejtmanství v  Pardubicích zaslalo 
městské radě v Holicích dopis – po-
volávací rozkaz pro Emila Holuba. 
Městská rada odpovídá, že jmenova-
ný bydlí u svých rodičů v Pátku, kde 
se zdržuje na prázdninách, co poslu-
chač lékařství.

11. srpna 1865 (160 let) se v Roketnici 
na Moravě narodil MUDr. Čeněk (Vin-
cenc) Zemánek, městský lékař, sta-
rosta města, veřejný činitel, náčelník 
a  starosta Sokola, iniciátor výstavby 
místní sokolovny. Zemřel 2. října 1930 
v Holicích.

14. srpna 1940 (85 let) zemřel po dlou-
hé nemoci ve věku 55 let berní oficiál 
Josef Hradecký. Byl výraznou osob-
ností kulturního života Holic. Byl za-
kladatelem a dirigentem pěveckého 
a  hudebního kroužku Hlahol, který 
pod jeho vedením patřil k nejlepším 
na východě Čech.
14. srpna 1960 (65 let) jubilejní desá-
tý ročník motokrosu se stal vrcholem 
dosavadní práce. Holický motokros 
byl poprvé zapsán do  mezinárodní 
termínové listiny a  do  poběžovic-

ké kotliny přijelo 29 reprezentantů 
ze 7 zemí a 60 našich jezdců. Fandit 
přišlo 30  000 diváků. Hrdinou dne 
se stal Miloslav Souček, který zvítězil 
v pětistovkách i silně obsazené třídě 
dvěstěpadesátek a  stal se podruhé 
absolutním vítězem v Holicích.
18. srpna 1915 (110 let) bylo naše ná-
městí pojmenováno na náměstí „Cí-
saře a krále Františka Josefa I.“.
21. srpna 1970 (55 let) byla v Holicích 
naměřena největší srážka za celý rok 
44,9 mm, kterou naměřil Josef Jelí-
nek, bývalý školník, který obsluhoval 
meteorologickou stanici.

24. srpna 1955 (70 let) zemřel tra-
gicky Antonín Chaloupka, výrobce 
jízdních kol, známý cyklista a  jeden 
z  průkopníků holického motokrosu, 
jezdil i silniční motocyklové závody.
26. srpna 1930 (95 let) Místní škol-
ní rada v  Holicích jménem Obecné 
měšťanské školy a  Farního úřadu 
v Holicích podepsala na dalších 12 let 
smlouvu na  užívání části starého 
hřbitova k bezplatnému užívání jako 
hřiště dívčích škol.

28. srpna 2020 (5 let) byla v Holicích 
v  Hradecké ulici otevřena nová Sta-
nice zdravotnické záchranné služby 
za více jak 19 mil. Kč.
30. srpna 1980 (45 let) Památník 
Dr. Emila Holuba přivítal 500 000 ná-
vštěvníka od jeho otevření, byl jím K. 
Potěžil z Hodonína.

Václav Kment
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KULTURA

KULTURNÍ DŮM MĚSTA HOLIC
Kulturní kalendář na měsíc ČERVENEC A SRPEN 2025

PŘEDSTAVENÍ, KONCERTY A SPOLEČENSKÉ AKCE
datum hodina program vstupné
4. 7. 17:00  Promenádní koncert Dechového orchestru KD Holice
pátek   Koncert se uskuteční v Sokolském parku.
16. 8. 14:00  Pivní slavnosti
sobota    10. ročník slavností se uskuteční v areálu KD. Více podrobností: www.dokd.cz.
22.–23. 8.   35. mezinárodní setkání radioamatérů
   Akce proběhne v areálu KD. Více podrobností: www.ok1khl.com.
30. 8. 20:00  Dejte si bacha na kafe!
sobota   Koncert souboru Barocco sempre giovane a jeho hostů v rámci Festivalu Zlatá Pecka. Akce pro-

běhne v Sokolském parku.

KINO
datum hodina program vstupné
1. 7.  19:30  Kořenový vězeň
úterý   Virální reportáž, která vešla ve známost jako „Bába pod kořenem“, obdržela filmové zpracování. 
   Žánr: Komedie/akční/horor – nevhodné pro děti do 15 let. Délka: 75 minut. 140 Kč
11. 7. 21:30  Letní kino – Moře na dvoře
pátek   Josef (Ondřej Vetchý) je citlivý mistr houslař, který žije poklidně ve své dílně se psí společnicí Pam-

peliškou a tajně miluje sousedku Anežku. Nakonec se odhodlá k výrobě mistrovských houslí i k na-
lezení životní lásky.

   Hrají: Ondřej Vetchý, Jiří Langmajer, Linda Rybová, Sara Sandeva 
   Žánr: komedie. Délka: 102 minut. Zdarma
   Promítání proběhne na parkovišti u KD.
25. 7.  21:30  Letní kino – Pyšná princezna
pátek   Animovaný film Pyšná princezna inspirovaný nesmrtelnou předlohou Boženy Němcové a kultovní 

hranou verzí Bořivoje Zemana.
   Hrají: Marek Lambora, Anna Fialová, Aleš Procházka, Vasil Fridrich.
   Žánr: animovaný/rodinný/pohádka. Délka: 84 minut.
   Promítání proběhne na parkovišti u KD. Zdarma
8. 8.  21:00  Letní kino – Bridget Jonesová: láskou šílená
pátek   Bridget Jonesová se vrací. Už je zase sama, praštěná, tápající a lásku hledající. Zkrátka taková, jakou 

ji máme rádi. 
   Hrají: Renée Zellweger, Chiwetel Ejiofor, Leo Woodall, Colin Firth, Hugh Grant. 
   Žánr: romantický komedie – nevhodné pro děti do 12 let. Délka: 124 minut.
   Promítání proběhne na parkovišti u KD.
29. 8.  20:20  Letní kino – Ježek Sonic
pátek   Modrý ježek Sonic je bezkonkurečně nejrychlejší tvor na naší planetě. A taky sympaťák, který má 

navzdory své roztomilosti povážlivě hodně nepřátel. Ve třetím díle ho čeká ten zatím největší. 
   Hrají v českém znění: Ondřej Brzobohatý, Bohdan Tůma, Michal Dlouhý, Filip Jančík.
   Žánr: animovaný. Délka: 111 minut.
   Promítání proběhne na parkovišti u KD.

VÝSTAVA
1. 6.–30. 8. Co se napsalo o holickém povstání
  Výstava ve vitrínách v 1. patře. Výběr a zpracování – Václav Kment.

7.–23. 7.   Unie výtvarných umělců Pardubického kraje – Z ateliéru UVU
  Vystavují: Vít Bouček, Filip Hortenský, Petr Miláček, Renata Hans.
  Vernisáž proběhne 7. 7. od 17:00.
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80. výročí osvobození: jarní blok vrcholí
Sokolský park ožil Dnem s  Pamětí 
národa
Den s Pamětí národa Východní Čechy 
pořádaný v Holicích v Sokolském par-
ku 24. května byl plný překvapivých 
momentů. Jedno ale vyšlo – počasí 
a  dobrá nálada. V  sokolovně jste si 

mohli vyzkoušet naše mobilní nahrávací studio a zhléd-
nout minidokumenty. Venku jste mohli navštívit výtvar-
né dílny, které se opravdu povedly. Jedna z nich byla za-
měřená na sprejování na dřevěné desky – děti i dospělí 
tvořili výjevy z osvobození Holic, jako třeba hořící radnici 
nebo útěk partyzánů do lesa. Vznikla působivá díla, která 
zůstávají městu. V další dílně si návštěvníci vyráběli holu-
bice míru a odznaky.

Velkou radost nám udělal i  jeden z  pamětníků, který 
za námi přišel osobně a přinesl ukázat své album s histo-
rickými fotografiemi. Taková setkání dávají našemu úsilí 
hlubší smysl.
Součástí programu byla vernisáž výstavy Nezapomeňme 
80: Poslední rok války v  Pardubickém kraji. Odpoledne 
jsme zakončili koncertem kapely Trdlo. Děkujeme všem 
návštěvníkům i  spoluorganizátorům z  Farnosti Holice, 
a  městu za  možnost tuto akci konat. Těší nás, že jsme 
mohli být v Holicích – a už teď se těšíme na další společ-
né akce.

Při projekci Paměť války praskal sál ve švech
Město Holice při koncipování oslav 80. výročí osvoboze-
ní pamatovalo také na  žáky a  studenty holických škol 
a 17. června jim v sále ZUŠ Karla Malicha nabídlo projek-
ci dokumentu Paměť války. Jen málokdo má totiž dnes 
prarodiče, kteří by mu mohli vyprávět o válce. Dokumen-
tární film Paměť války proto přinesl setkání s  generací, 
která už tu není, ale jejíž příběhy jsou stále živé. Žákům 
přiblížil osudy druhoválečných letců, partyzánů a odbo-
jářů. Jejich hlasy se ve filmu vracely ne jako ozvěna minu-
losti, ale jako zrcadlo přítomnosti, v níž válka opět mění 
svět. Součástí projekce byla i beseda s pamětníky, kteří 
vzpomínali na konec druhé války v Holicích a okolí. S do-
kumentaristkou Gabrielou Miškovou si povídali Libuše 
Straková z Holic a Bedřich Centner z Vysokého Chvojna. 
A naslouchal jim sál, který doslova praskal ve švech.

Lukáš Peška
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Se Zlatou Peckou 
na Bacha i na kafe
Dejte si Bacha na  kafe! Nebo víte co? Dejte si i  Bacha, 
i  kafe! A  víte, kdy bude ta nejlepší chvíle vychutnat si 
obé? No přece na sklonku letních prázdnin, kdy do Holic 
opět zavítá hudební festival Zlatá Pecka. Geniální hudbě 
Johanna Sebastiana Bacha je totiž zasvěcen jeho letošní 
devátý ročník.
„Bachovo dílo je fenomén, který překlenul tři století lid-
ské existence. Je s námi všude. Nezná hranice národů ani 
kontinentů, náboženství... je universální. Bach je nadšeně 
interpretován, poslouchán a přijímán po celé zeměkou-
li,“ říká zakladatelka festivalu a  jeho umělecká ředitelka 
operní pěvkyně Dagmar Pecková. 
A tak se v roce 340. výročí narození jednoho z největ-
ších hudebních géniů dějin zaposlouchejme do  jeho 
díla i v Holicích. V programu koncertu Dejte si Bacha 
na kafe! vystoupí soubor Barocco sempre giovane se 
svými hosty – dirigentem a  cembalistou Vojtěchem 
Spurným, sopranistkou Nelou Drozdovou či tenoris-
tou Kubou Kubínem. Do  Holic zavítá i  německý ba-
rytonista, sólista státních oper v Berlíně, Drážďanech 
a Hamburku Berndhard Hansky, vyhledávaný koncert-
ní pěvec ve významných oratoriích od Bacha po Men-
delssohna.
Zapište si tedy do  svých diářů, že v  sobotu 30. srpna 
v 19 hodin vás v Sokolském parku čeká sám velký Johann 
Sebastian… a doušek kávy navrch.

Lukáš Peška
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Léto v Holoubku
Všem přejeme krásné léto, prázdniny, 
dovolenou… pohodové dny s dětmi!
Prázdninové Léto v Holoubku se usku-
teční tyto dva týdny: 21.–25. července 
a 28. července–1. srpna. Určeno pro děti 
školkové a po první třídě. Využívat bude-
me naši hernu a zahradu, chodit na blízká hřiště, navští-
víme muzeum Dr. Emila Holuba, budeme hrát stolní hry, 
skládat puzzle, lego, malovat, tvořit... budeme si hrát… Ka-
pacita je naplněna.
V  době prázdnin se v  Holoubku provádějí údržbářské, 
uklízecí a přípravné práce na další školní rok.
Provoz začíná opět v  září. Od  pondělí 1. září do  pátku 
5. září bude volná herna zdarma. A další týden v září za-
čnou pravidelné programy Holoubka.
Aktuální informace o provozu Holoubka naleznete na na-
šich webových stránkách a  Facebooku. Kontakty: RVC 
Holoubek, Dudychova 782, Holice, mobil: 733  141  960, 
e-mail: holoubek@charitapardubice.cz,
www.rvcholoubek.cz, www.pardubice.charita.cz.

Jana Majcová

Pozvánka na setkání 
bývalých členů divadelního 
souboru KLÍČ
Milí bývalí členové divadelního souboru KLÍČ,
srdečně vás zveme na setkání, které se uskuteční v so-
botu 13. září v hospodě Corona – Pod Kaštanem v Holi-
cích. Prezentace začíná od 11:00 hodin, ale program od-
startujeme, až se nás pár sejde a budeme mít správnou 
divadelní náladu. Společně budeme vzpomínat na krás-
né chvíle, které jsme spolu prožili na  jevišti i mimo něj, 
a prohlédneme si kroniku našeho souboru – a věřte, že 
se psala až do samého konce! Budeme rádi, pokud při-
nesete i své fotografie, abychom mohli sdílet všechny ty 
vzpomínky a úsměvy, které stojí za to si připomenout.
Bylo opravdu fajn, když nás napadlo hrát divadlo, a ještě 
lepší je, že se můžeme znovu sejít a zavzpomínat. Těšíme 
se na vás!

Vendula Kašparová, Lada Petrášová a Libuše Straková

T. J. SOKOL HOLICE
Přes letní prázdniny bude sokolovna, 
až na  výjimky, mimo provoz. Budeme 
se chystat na  nový školní rok. Připraví-
me nářaďovnu pro nové cvičební náčiní 
a  nářadí, abychom mohli lépe rozvíjet 
schopnosti a dovednosti vašich dětí.
Přihlášky dětí do cvičení sportovní vše-

strannosti a atletiky budeme přijímat na mailu holice@
sokol.eu, popřípadě na  mailu markova@sokolholice.cz. 
V následujícím školním roce budeme cvičit takto:
SPORTOVNÍ VŠESTRANNOST:
•  PŘEDŠKOLÁCI + 1. tř. ZŠ – STŘEDY 13:45–15:15 h – opět 

budeme před cvičením vyzvedávat děti ve družinách
• II. – V. tř. ZŠ: STŘEDY 15:15–16:45 h
ATLETIKA:
•  II. stupeň ZŠ a starší: ÚTERKY 17:30–19:00 h a ČTVRTKY 

17:30–19:00 h
NOHEJBAL:
• kontaktní osobou je Lukáš Horský
• soutěž hrají žáci a dorostenci

Nově budeme jezdit plavat, pravidelně jednou za mě-
síc.
O první zářijové sobotě – 6. září 2025 – pojedeme na cy-
klovýlet s oddílem KČV Holice. Výlet bude pro dospělé 
a děti – stávající i nové členy.
Klidné a pohodové prázdniny vám za T. J. SOKOL Holice 
přeje 

Veronika Marková



Svatý Petr přál domácím. Jeho zdar se blýskl 
zlatě
Holičtí rybáři se po dvou dekádách dočkali na konci květ-
na velkého okamžiku. Antonín Johanides totiž při rybář-
ských závodech na rybníku Blažkovec v dospělácké ka-
tegorii ziskem 365 bodů vychytal zlatý pohár. Holickou 
radost pak znásobil Martin Kašpar. Obsadil sice příčku 
bronzovou, ale stříbrný Tomáš Divecký z  Pardubic mu 
unikl jen o pouhý jeden bod.
Johanides zabojoval v duchu památného výroku Gaia Ju-
lia Caesara Přišel jsem, viděl jsem, zvítězil jsem. Tři roky 
se totiž žádných závodů nezúčastnil. „Je to od doby, kdy 
jsem po úraze skončil na vozíku. Chtěl jsem to jen zkusit, 
protože byly závody v Holicích. A vyšlo to,“ prozradil zlatý 
šampion a dodal, že se řadu let staral o ryby jako hospo-
dář. „Asi mi tu moji péči chtěly vrátit,“ smál se Johanides, 
který další plány v rybářském sportu nemá. „První sezonu 
se věnuji paraatletice, to je má priorita. Ryby budou už 
jen koníčkem pro volný čas,“ zakončil Antonín Johanides.
Rybářské závody se u Blažkovce konaly 24. a 25. května. 
Druhý den organizátoři z místní holické organizace Čes-
kého rybářského svazu věnovali dětem. Všechny tři cen-
né kovy však putovaly jinam – zlato si do Bechova odvezl 
Jakub Olbrich, stříbro Šimon Halamka do  Hlinska a  až 
do  Nového Města na  Moravě putoval s  Nikolasem Jan-
ďourkem bronz. Místní se tak museli spokojit s  medailí 
„bramborovou“, kterou vychytal Vojtěch Polívka z Velin.

Lukáš Peška

Vozítka s pedály na holickém náměstí

V  rámci úvodního závodu seriálu Evropského šampi-
onátu se odpoledne v neděli 1. června 2025 na náměs-
tí v  Holicích opět proháněla vozítka s  pedály. Před za-
hájením závodu se veřejnosti představily čtyři taneční 
skupiny DDM pod vedením Barbory Spilkové se svým 
vystoupením. Po  prezentaci všech vozítek při krátkých 
hudebních scénkách skupina historických kol svým za-
váděcím kolem zahájila samotný závod vozítek s pedá-

ly na rychlost. V časovém limitu 60 minut ujela nejvíce 
kol a  stala se vítězem posádka studentů Střední školy 
automobilní v Holicích s vozítkem Monticar. Na druhém 
místě se umístila rovněž holická posádka se studenty 
stejné školy s  vozítkem Kravička a  třetí místo obsadila 
hradecká posádka Včelka Mája. Výsledky se započítávají 
do  celkového seriálu a  mistrovství ČR. V  doprovodném 
programu jsme v rámci Dne dětí nabídli různé soutěžní 
aktivity a oblíbené malovaní na obličej. Jedinou stinnou 
stránkou byla neúčast zahraničních posádek z  důvodu 
vážných osobních a organizačních problémů ve Francii. 
Účast je ale přislíbená ve druhém závodě v Pardubicích 
dne 13. července od 13:30 hodin na parkovišti u Globusu 
v  Pardubicích. Tímto zveme zájemce na  netradiční po-
dívanou vozítek s  pedály s  možností jízdu ve  vozítku si 
odzkoušet.
Za zajištění závodu děkujeme podpoře města Holic a vel-
ký dík patří zaměstnancům technických služeb v  Holi-
cích, kteří pod vedením pana Myšky přispěli k organizač-
nímu zajištění závodu.
Budeme se těšit v příštím roce již na 9. ročník opět v Ho-
licích.

Milena Vohralíková
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Z Holic až na stupně vítězů ve Francii
Členové Klubu českých velocipedistů Holice zazářili 
na  mezinárodním mistrovství historických kol IVCA 
2025
Ve  francouzském Sully-sur-Loire, malebném městečku 
na břehu Loiry, se na přelomu května a června uskuteč-
nilo 43. Mistrovství historických kol IVCA. Této prestižní 
události, která každoročně přitahuje milovníky cyklis-
tické historie z  celého světa, se zúčastnilo více než 350 
jezdců z desítek zemí. Českou republiku hrdě zastupova-
li i členové Klubu českých velocipedistů Holice – Jelena 
Šmahelová a Jan Klepáček – kteří se domů vrátili s me-
dailemi.
Závody se odehrávaly v  kulisách impozantního zámku 
Château de Sully-sur-Loire, v srdci údolí Loiry zapsaného 
na seznam UNESCO. Bohatý program zahrnoval vyjížďky 
v dobových kostýmech, soutěže elegance, závody na his-
torických kolech i tradiční „Den Století“, během kterého 
se jezdí až 100 mil na okruhu.
V hlavním závodě na jednu anglickou míli se Jan Klepá-
ček umístil na  1. místě v  kategorii mužů na  plášťových 
kolech s přehazovačkou. Jeho klubová kolegyně Jelena 
Šmahelová získala 3. místo mezi ženami v kategorii pláš-
ťová kola bez přehazovačky. Oba tak dosáhli výjimečné-
ho úspěchu nejen pro sebe a holický klub, ale i pro celou 
českou historickou cyklistiku.
Atmosféra akce byla jedinečná – spojení krásné krajiny, 
kulturních památek a vášně pro cyklistiku vytvořilo ne-
zapomenutelný zážitek. Česká a slovenská výprava navíc 

vytvořila sehranou skupinu, která byla vidět i slyšet a roz-
hodně přispěla k celkové pohodě celého setkání.
Gratulujeme oběma sportovcům k vynikajícím výkonům 
a děkujeme za reprezentaci Klubu českých velocipedistů 
Holice i celé republiky na mezinárodní úrovni.

Tomáš Formánek

Hurá na prázdniny! Ale 
nejdřív malé ohlédnutí...
Další školní rok je za námi a v naší mateřské škole zavlá-
dl letní klid. Děti už si užívají prázdniny, a my se s radostí 
ohlížíme za  vším, co jsme společně během uplynulého 
roku zažili.
Byl to rok plný krásný zážitků, nových dovedností, obje-
vování světa, kamarádství i legrace. Zažili jsme nespočet 
divadelních představení, sportovních aktivit od místních 
spolků a klubů, oslavili netradiční dny. Nechyběly ani tra-
diční i netradiční školní besídky, které jsme si užili společ-
ně s rodiči. Vyvrcholením byly výlety za zvířátky, přírodou 
a poznáním. 
Velkou radost nám udělala také získaná dotace ze Státní-
ho zemědělského intervenčního fondu 1. výzvy MAS Ho-
licko – SP SZP (2024), díky které budeme moci na školní 
zahradu u  třídy Želviček pořídit nový herní prvek. Těší-
me se, až si ho děti v příštím roce vyzkoušejí a zažijí u něj 
spoustu zábavy i pohybu na čerstvém vzduchu. 
Na konci roku jsme se dojemně rozloučili s našimi před-
školáky, kteří byli slavnostně pasováni na školáky. Přeje-
me jim šťastný vstup do nové životní etapy, hodně rados-
ti ze školních lavic a spoustu nových kamarádů. 
Děkujeme všem rodičům za spolupráci, důvěru a podpo-
ru v průběhu celého školního roku.
Přejeme všem dětem i jejich rodinám krásné, pohodové 
a slunečné léto plné dobrodružství a odpočinku. Těšíme 
se na shledání v novém školním roce!
Za kolektiv Mateřské školy Holubova,

Zuzana Horčičková

Na snímku vítězové Jan Klepáček a Jelena Šmahelová 
po vyhlášení výsledků
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Den rodin na Holubovce
Jaro se přímo nabízí k  uskutečnění 
nejrůznějších akcí. My na Holubovce 
jsme uspořádali Den rodin.
Ve  čtvrtek 29. května odpoledne 
na děti s rodiči čekalo 11 disciplín roz-
místěných po celém sokolském par-
ku. Rodiny obdržely soutěžní karty 
a vyzkoušely si svou obratnost, rych-
lost, trpělivost i důvtip při plnění roz-
manitých úkolů. 
Co vzít do ruky, možná i poprvé, kla-
dívko a  zatlouci hřebík, navléknout 
nit do  jehly a  přišít knoflík, nased-
nout do  stavebního kolečka a  ne-
chat se vézt, dát si závod s mámou, 
tátou, babičkou nebo dědou v  jízdě 
na koloběžce, vyluštit slovo v Morse-
ově abecedě, v kvízu poznat pohád-
ky, házet na  cíl, spárovat a  pověsit 
ponožky? Tolik toho bylo potřeba 
splnit, ale hlavně si to v rámci rodiny 
užít.
Po  splnění úkolů na  školním dvo-

ře na  rodiče čekal poslední dobro-
volný úkol. Nikdo ale neodmítl a se 
zapálením si vyzkoušel chůdy, pře-

skok švihadla nebo kroužení obručí 
v pase.
Na závěr děti i rodiče obdrželi malou 
odměnu a na posilnění po náročném 
odpoledni si opekli buřta nebo si dali 
párek v rohlíku. A už honem do naší 
školní kavárny na něco dobrého. Ko-
láče, zákusky i  chlebíčky šly rychle 
na odbyt.
Atmosféra Dne rodin na  Holubovce 
byla velmi přátelská, přišlo opravdu 
hodně dětí se svými rodiči i prarodiči 
a bylo vidět, že všichni společně pro-
žili krásné slunečné odpoledne.
Velké poděkování patří celému týmu 
pracovníků ZŠ Holubova a 
za  sponzorství paní Seidlové. Určitě 
i v příštím školním roce se u nás mů-
žete těšit na další podobnou akci. 
A teď už hurá na prázdniny! Užijte si 
léto plné pohody a  spoustu příjem-
ných zážitků.

Marcela Zindulková

Květen ve znamení sportu
Květen byl na naší škole měsícem pl-
ným pohybu a týmového ducha. 
Ve středu 14. května jsme uspořádali 
školní sportovní den, během něhož 
si žáci na  různých stanovištích vy-
zkoušeli nejrůznější pohybové akti-
vity, soutěže i  kolektivní spolupráci. 
Celý den jsme prožili v duchu sportu, 
radosti z pohybu a společného zážit-
ku. Sportovní program jsme završili 
účastí na  již třetím ročníku Poháru 
města Holic, kde panovala zdravá 
soutěživá atmosféra. Holubovka se 
umístila na vynikajícím 1. místě v sou-
boji holických škol a náš žák Matyáš 
Krejčí obsadil krásné 3. místo mezi 
všemi běžci. Velké poděkování patří 
panu Romanu Hlavovi za  organizaci 
celé akce a  za  milé pozvání na  slav-
nostní vyhlášení výsledků na  měst-
ském úřadě. Děkujeme také všem 
učitelům za  přípravu sportovních 
stanovišť a žákům za jejich nasazení, 
nadšení a fair play přístup.
Nechybělo ani sportovní odpoled-
ne pro děti ze školní družiny. Celý 
program si připravili žáci devátého 
ročníku spolu s učiteli tělesné výcho-
vy a  postarali se o  pestré sportovní 
disciplíny a  soutěže, do  kterých se 
mladší děti s nadšením zapojily. Bylo 
krásné sledovat, jak starší žáci pomá-
hají mladším, povzbuzují je a  radují 
se z jejich úspěchů.
Na  konci května jsme se navíc za-

pojili do  krásné mezinárodní akce 
s názvem Peace Run, která proběhla 
v  Sokolském parku. Jedná se o  nej-
delší štafetový běh s  hořící pochod-
ní odehrávající se ve  více než 150 
zemích světa. Jeho cílem je šířit mír, 
přátelství a  porozumění mezi lidmi 
různých národností a kultur. Během 
této události jsme měli možnost ne-
jen běžet s pochodní, ale také se za-

myslet nad hodnotami, které jsou pro 
nás důležité. Byl to silný zážitek, který 
nám připomněl, že sport neslouží jen 
ke zlepšení kondice, ale také k budo-
vání vztahů, respektu a vzájemného 
porozumění.
Už teď se těšíme na další zkušenosti, 
které nám svět sportu přinese – spor-
tu zdar! 

Eliška Bartošová



Dvanáctý ročník Malého Španělska
Pravidelně pořádaná akce místního gymnázia, již 12. špa-
nělská expedice s názvem Malé Španělsko, odstartovala 
ve  středu 21. května 2025. Šťastně dojela do  obce Říč-
ky v  Orlických horách do  chalupy Alma neboli Duše. 
Po ubytování jsme se rozlosovali do 4 pracovních skupin 
podle barev, obdrželi pracovní desky a začali připravovat 
typická španělská tapas. Večer jsme se na  základě vy-
braných otázek představili a  shrnuli informace o  auto-
nomních oblastech ve Španělsku, a to včetně tamějších 
typických produktů. Následující den nás totiž čekalo 
téma Jídlo.

Nastal čtvrtek. Ráno jsme se probudili do mlhy, která by 
se dala krájet, a předpověď počasí byla pro naše venkov-
ní aktivity nepříjemná. Kvůli dešti a poruše elektrického 
proudu jsme si udělali pyžamové odpoledne a nadělili si 
dárečky, některé i španělské. Odpoledne pak bylo ve zna-
mení her v podobě paměťové mapy, binga, skládání slov, 
ale hlavně typických španělských jídel. Někteří si sáh-
li na  dno gastronomických sil, ale nakonec jsme usedli 
ke slavnostnímu stolu jako jedna rodina. A na čem jsme si 
pochutnali? Nechybělo gazpacho, patatas bravas, tortila, 
churros či tapas. 

V pátek nastal hlavní den našeho soustředění s tématem 
Vánoce! Dopoledne jsme se učili a  hráli hry. Pak jsme 
společně připravili typický španělský oběd, a  to paellu. 
Odpoledne jsme se vydali na  výšlap na  místní „Stone-
henge“. Po  návratu jsme nachystali dekorace, sváteční 
stůl, nazdobili perníčky, napsali přání kouzelným králům 
a mnoho dalšího. Skupiny si dokonce připravily i vlastní 
koledy ve  španělštině, které vyučující dojaly svojí origi-
nalitou. Zasedli jsme ke svátečnímu stolu, na kterém ne-
chybělo 30 kg bramborového salátu ani španělský turrón. 
Po setmění nás navštívil jeden ze Tří králů a obdaroval nás 
tzv. Saco de juguetes. Místo vánoční pohádky jsme uvítali 
nečekanou návštěvu, a  to absolventa našeho gymnázia 
Petra Jana Juračku, se kterým jsme si vyprávěli nejen 
o  jeho studiu na naší škole, ale i o cestách, fotografiích, 
knihách a práci snů, a to dokonce v den jeho jubilejních 
narozenin!

Nezaháleli jsme ani v sobotu – popisovali jsme oblečení 
a profese, vytvořili skupinové scénky se zapojením všech 
členů skupiny a nastal i poslední souboj o skupinové a in-
dividuální body na základě soutěží. K večeru jsme se pře-
vlékli do barev Španělska a čekalo nás vyhodnocení získa-
ných bodů za celé soustředění a předání diplomů. Potřetí 
v řadě v  lovení individuálních bodů zvítězil Vašek Pevný 
a barva skupiny, která nasbírala největší počet bodů, byla 
žlutá. Byl to dojemný večer i ve znamení loučení se s bu-
doucími maturantkami či zhlédnutí animované pohádky 
o býčku Ferdinandovi.

Neděle už byla ve znamení úklidu, balení a celkově pří-
prav na cestu domů. Za celý pobyt jsme vyplnili 33 pra-
covních listů, zahráli si nad 20 různorodých her, navařili 
6 teplých jídel, a to vše v počtu 33 žáků napříč třídami 
3. C, 4. C, 1. A, 2. A, 5. C, 6. C a 7. C. Naše španělská expe-
dice končí číslem 12. Díky všem za zážitky, dobrodruž-
ství nejen v  kuchyni, snahu posunout se dál v  jazyce 
a za nová přátelství. Za celý organizační tým spokojená 
vyučující španělštiny, ale i  metodička prevence Linda 

Nováková Schättingerová s utvrzením, že žáci dokázali 
nadšeně soutěžit kolektivně i  individuálně, podílet se 
na přípravě stravy a spolupracovat mimo školu napříč 
ročníky! Už nyní se těšíme na  13. ročník Malého Špa-
nělska!

Linda Nováková Schättingerová

Z HOLICKÝCH ŠKOL
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Národní kolo Rozhoduj 
o Evropě!

Již potřetí mělo holické gymnázium zastoupení v národ-
ním kole Rozhoduj o Evropě. Tentokrát se jednalo o čistě 
dámskou reprezentaci v podání Beáty Horské ze 7. C a Evy 
Hlaváčkové z  8. C. Děvčata v  pátek 25. dubna vyrazila 
do Horky nad Moravou, kde během tří dnů zažila několik 
debat s odborníky z univerzity CEVRO či z VŠERS a také 
několik týmových aktivit. Bea reprezentovala frakci EPP 
(Evropskou lidovou stranu) v Evropském parlamentu, za-
tímco Evča se ujala role ministryně za Španělské králov-
ství v Radě EU. Nezapomeňme ani na Ivana Hlávku (8. C), 
který v říjnu opět vyhrál regionální kolo, z osobních dů-
vodů se ale nemohl národního kola zúčastnit. Studentky 
pak ještě čekalo navazující setkání aktivních účastníků, 
opět od organizace EUTIS, na přelomu května a června 
letošního roku. Tímto by chtěly srdečně poděkovat orga-
nizátorům i  týmu z  prostor Centra ekologických aktivit 
Sluňákov, kde akce probíhala.

Kristýna Martincová



Oucmanice 2025
Letos se pro žáky Gymnázia Dr. Emila Holuba uskutečnil 
již třetí ročník výukového pobytu v Ekocentru Paleta v Ou-
cmanicích. Tento třídenní pobyt se zaměřuje na podpo-
ru environmentální výchovy. Pro žáky 3. C byl připraven 
program Ekodům, jehož cílem byl rozvoj zodpovědného 
jednání, šetrného přístupu k  přírodním zdrojům, zruč-
nosti a soběstačnosti, zároveň se žáci formou projektové 
výuky a prožitkových aktivit seznámili s úspornými opat-
řeními v domácnosti, tradičními materiály i nejnovějšími 
technologiemi pro výstavbu domů, výhodami a nevýho-
dami přírodních zahrad apod.
Přijeli jsme po  deváté hodině a  následně jsme se sešli 
v učebně zvané „sýpka“, kde nám byl sdělen plán na ná-
sledující dny. Odpolední aktivita byla zaměřená na úspor-
nost domácnosti – v  týmech jsme pomocí herních kar-
tiček vylepšovali neefektivní domy, až jsme je „vytáhli“ 
na  hranici energetické třídy A  nebo B. K  dalšímu pro-
gramu jsme se sešli u statku. A pravá zemědělská práce 
mohla začít. Nejdříve jedna polovina, převážně tvořená 
kluky, převezla klestí od stavení k ohništi, zatímco druhá 
polovina, tvořená dívkami, vyplela prostory u obrubníku 
před Ekocentrem. Pak jsme se vrhli na kopřivy v prosto-
rách výběhu koz a oslíka. Potom jsme se věnovali poně-
kud relaxační aktivitě čili mazlení se s králíky a morčaty 
nebo krmení koz a oslíka, což byla vlastně taková odmě-
na. Večer jsme si dali zapečené těstoviny a zahráli si Ka-
hoot s otázkami o nás, který připravila naše spolužačka 
Natka Veselá, za což bych jí chtěl jménem celé třídy po-
děkovat.
Druhý den dopoledne jsme se věnovali tématu Vody – 
učili jsme se o jejím koloběhu, vyzkoušeli si filtrace a hod-
notili různá opatření na její šetření. V programu o zahrád-
kách jsme se rozhodovali mezi chemickým a přírodním 
způsobem boje proti škůdcům – chemie byla „odměně-
na“ dřepy, příroda prací. Vysvětlovali jsme si, jaká zvířa-
ta jsou na různé škůdce dobrá, jak naši zahrádku pro ně 
zatraktivnit apod. Odpoledne jsme vyráběli ptačí budky 
a  večer začali pracovat na  návrhu ekologického domu 

pro čtyřčlennou rodinu. Měli jsme se řídit předloženými 
požadavky jednotlivých členů rodiny a zároveň měl být 
navržený dům co nejekologičtější. Na  tomto projektu 
jsme pracovali až do večeře. Po čočkové polévce jsme si 
u ohně opekli buřty a marshmallows.
Poslední den jsme prezentovali naše „ekodomy“, které 
jsme tak pečlivě vymýšleli. A  ještě, než jsme odjeli, dali 
jsme si k obědu výborné kuře na paprice s houskovým 
knedlíkem. A už jen zbývalo naložit zavazadla, nastoupit 
do autobusu a vyrazit zpět k Holicím.

Antonín Karaus
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Dětské cyklistické závody v Holicích přilákaly 
rekordních 103 závodníků
V  neděli 9. června se na  Městském stadionu v  Holicích 
konal další ročník Dětských cyklistických závodů, které 
společně pořádaly CYKLOPROFI a  Klub českých turis-
tů Holice. Letošní ročník se těšil mimořádnému zájmu – 
na startovní čáru se postavilo rekordních 103 malých i vět-
ších cyklistů, rozdělených do několika věkových kategorií.
Příznivé počasí, skvělá atmosféra a bezchybná organiza-
ce přispěly k tomu, že si děti závodní dopoledne naplno 
užily. Každý ze závodníků si domů odnesl nejen sladkou 
odměnu, ale také medaili, cenu z tomboly, a především 
radost z pohybu a sportovního zážitku.
Děkujeme všem malým cyklistům za jejich nadšení a bo-
jovnost, organizátorům za pečlivou přípravu, městu Holi-
ce za podporu a také všem sponzorům, kteří se na reali-
zaci akce podíleli.
Už nyní se těšíme na příští ročník, který bude navíc ju-
bilejní – v červnu 2026 se uskuteční už 20. ročník těchto 

tradičních dětských závodů.
Martina Vondroušová Rejchrtová
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Výsledky basketbalových mistrovských soutěží
Basketbalová mistrovská sezona 2024/2025 je už minu-
lostí. V  předminulém čísle Holických listů jsme přinesli 
výsledky posledních mistrovských utkání a konečnou ta-
bulku 2. ligy mužů. V dnešním vydání přinášíme informa-
ci o konečných umístěních v tabulkách soutěží mládeže. 
Nadregionální liga kadetů U 17:
Holičtí kadeti obsadili první místo ve své skupině nadregi-
onální ligy a spolu s druhým BK Ústí nad Orlicí postoupili 
do závěrečného Final Four. Z druhé skupiny pak do závě-
rečného turnaje postoupili z prvního místa Královští so-
koli Hradec Králové a druzí Bizoni Náchod. V semifinále se 
holičtí kadeti utkali s náchodskými Bizony. Po celé utkání 
měli nad svými soupeři mírnou převahu a s jistotou zví-
tězili 85 : 71. Z  druhého semifinále pak po  vyrovnaném 
boji do finále postoupili Královští sokoli z Hradce Králo-
vé. Samotné finále přineslo vyrovnanou hru jen v  první 
polovině utkání, kterou hradečtí vyhráli o 6 bodů. Druhá 
polovina už byla plně v  režii holických kadetů, kteří své 
soupeře doslova vyprovodili z palubovky jednoznačným 
vítězstvím 71 : 55. Holičtí kadeti se tak stali přeborníky Vý-
chodočeské basketbalové oblasti 
Nadregionální liga žáků U 15:
Družstvo žáků do 15 let mělo ze všech týmů mládeže nej-
horší sezonu. Po  celou sezonu tým provázela marodka 
a bohužel zranění nebo nemocní byli vždy opory týmu. 
Družstvo tak nedokázalo zvítězit ani v jednom utkání, což 
je svým způsobem klubová rarita. Důležité ale je, že kluci 
navzdory porážkám nepodléhali žádné skepsi a poctivě 
celou sezonu trénovali. 
Východočeský přebor žáků U 13:
Holické „U třináctky“ postoupily z dlouhodobé části sou-
těže do finálové skupiny pěti nejlepších týmů. V této kon-
kurenci nejlepších týmů ve Východních Čechách doká-
zaly všechny své soupeře potrápit i  několikrát zvítězily. 
Nakonec sice skončily na  konečném pátém místě, ale 
patří jim za jejich výkony uznání a poděkování. 
Východočeský přebor žáků U 12:
Holické „U  dvanáctky“ postoupily z  dlouhodobé části 
soutěže do  závěrečného play-off nejlepších čtyř týmů. 
V  semifinále sice prohrály s  BK Pardubice, ale v  utká-
ní o  třetí místo jednoznačně porazily Královské sokoly 
z Hradce Králové a obsadily tak 3. místo a získaly bronzo-
vé medaile.
Po  konci sezony se ještě tento tým zúčastnil tradiční-
ho basketbalového turnaje v družebním městě Strzelce 
Opolskie. Turnaje se zúčastnilo celkem 5 družstev. Holičtí 
hráči všechny svoje soupeře porazili a  obsadili v  turnaji 
první místo. 
Východočeský přebor žáků U 11:
Holické „U jedenáctky“ byly v uplynulé sezoně nejúspěš-
nějším týmem klubu. Také postoupily z dlouhodobé čás-
ti soutěže do závěrečného play-off nejlepších čtyř týmů. 
V  semifinále porazily tým SŠB Pardubice a  postoupily 
do finále. V něm se utkaly s týmem BK Pardubice. Tady 
už na své soupeře ale nestačily a se stříbrnými medailemi 
na krku skončily na druhém místě. 
Protože v tomto týmu hrají také dívky, postoupilo druž-
stvo na Mistrovství České republiky smíšených týmů, tzv. 
MIX. Mistrovství se hrálo ve Žďáru nad Sázavou. V základ-
ní skupině holičtí žáci porazili pražskou Spartu a morav-
ský tým Renokar Podolí a prohráli s Českou Lípou, poz-
dějším vítězem celého mistrovství, a ve skupině skončili 
na 2. místě. Druhé místo ve skupině znamenalo postup 

do semifinále. V něm se utkali o postup do finále s domá-
cím týmem Žďáru nad Sázavou. Po velkém boji prohráli 
o jeden jediný bod a museli se spokojit jen s bojem o tře-
tí místo. O třetí místo se utkali s Brandýsem nad Labem 
a vítězstvím 72 : 31 si vybojovali bronzové medaile. Osob-
ní úspěch zaznamenal hráč Mikuláš Jandík, který byl vy-
brán do nejlepší pětky šampionátu. 

Východočeský přebor žáků U 10:
Oficiální basketbalové soutěže v  kategorii desetiletých 
žáků jsou novinkou a  hrály se teprve druhým rokem. 
Ve  východočeské oblasti se do  ní přihlásilo celkem 
8 družstev. Holičtí žáčci dokázali v deseti utkáních zvítězit 
a jen čtyřikrát prohráli. Lepší byly jen týmy BK Pardubice 
a BK Chrudim. Holičtí žáci tak obsadili krásné 3. místo. 

Výkonný výbor BVK Holice, z.s. děkuje všem dětem za re-
prezentaci klubu a města Holic v sezoně 2024/2025.

Rádi bychom také při této příležitosti poděkovali Radě 
Pardubického kraje, která v  rámci dotačního programu 
„Podpora v oblasti sportu a volnočasových aktivit v roce 
2024“ poskytla na  pravidelnou sportovní činnost dětí 
a mládeže v BVK Holice částku 35 000 Kč. 

Současně také děkujeme Národní sportovní agentuře, 
která v rámci celostátního programu „Můj klub“, určené-
ho pro mládežnický sport ve  všech sportovních odvět-
vích, rovněž poskytla finanční prostředky pro sportov-
ní rozvoj dětí v našem klubu. Výše těchto prostředků je 
vždy určena počtem sportujících dětí v kalendářním roce 
v klubu, jejich věkovým složením, četností tréninkových 
jednotek, zapojením dětí do oficiálních soutěží a je maxi-
málně transparentní. 

V neposlední řadě nesmíme zapomenout ani na město 
Holice, které finančně podporuje náš basketbalový klub, 
stejně tak jako ostatní sporty v Holicích, a za to mu patří 
také poděkování.

Umístění jednotlivých týmů v tabulkách jejich soutěží 
můžete sledovat na adrese http://vco.cbf.cz/ – Výcho-
dočeská basketbalová oblast (oblastní soutěže) nebo 
na  adrese http://www.cbf.cz/ – Česká basketbalová 
federace (ligové a extraligové soutěže).

Pavel Welsch
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Zdravíme všechny naše čte-
náře, co čtou příspěvky v  Ho-
lických listech a  fandí stolní 
tenisu.
Sezona nám opravdu končí, ale 
my pro vás přeci jenom máme 
nějaké výsledky, především 

naší mládeže. Takže popořadě.

Dne 31. května 2025 probíhal na pardubické Tesle krajský 
přebor družstev U13. Náš klub reprezentovali Adam Ku-
bík, Petr Karásek, Matouš Rambousek. Kluci přivezli stří-
brnou „placku“, což je veliký úspěch pro náš klub a určitě 
jsme nebyli aspiranty na žádnou medaili.

Týden nato se některé naše děti zúčastnily Olympiády 
škol, kterou měl pod palcem Pavel Hojka. My jako klub 
jsme pořádali turnaj ve stolním tenise a zároveň nám ho 
vyhrál i náš hráč Šimon Koubek. Cesta byla trnitá, starší 
kluci mu nedali nic zadarmo, ale nakonec se to povedlo. 
Ve finále prohrával Šimon 2-0 na sety se Šrámkem z Mo-
ravan a myslím si, že nikdo z přítomných už nevěřil v ten-
to obrat. Super!!!

Naši nejmladší v  kategorii U11 si odskočili dne 7. června 
2025 na  turnaj „Modřanská minipálka“, kterou tradičně 
pořádá oddíl Slavoj Praha. Tento turnaj má svá speciální 
pravidla, kde nerozhoduje jenom kvalita za  stolem, ale 
i dovednostní úkoly na místním atletickém stadionu. Ka-
ždý hráč musí ukázat – skok daleký z místa, hod medicin-
balem, pětimíček, přenášení míčku a samozřejmě turnaj 
v pinčesu. Výprava ve složení Petr, Matouš, Šimon se vů-
bec neztratila a  každý měl tu svoji disciplínu, kde mohl 
nasbírat co nejvíce bodů. Nastalo sčítání a velká nervozi-
ta, jak to všechno dopadne. Matouš Rambousek obsadil 
celkově krásné druhé místo (vyhrál přesvědčivě všestran-
nost) a mohl si odvézt stříbrnou medaili. Blahopřejeme.

Ve  stejný den jako kluci v  Praze bojovala naše výprava 
dospělých v Polsku na Dnech Strzelce Opolskie. Kama-
rádi nás hezky přivítali a v sobotu jsme hráli turnaj čtyř-
členných družstev. Celkem se nás sešlo 5 družstev a my 
holičtí skončili druzí. Bylo to hodně vyrovnané, měli jsme 
stejně bodů jako domácí, ale zlato nám uteklo o 2 sety. 
A poslední událostí, kterou jsme navštívili jako diváci, bylo 
superfinále extraligy stolního tenisu, které se hrálo v Par-
dubicích. Do finále se probojovala mužstva SKST Chodov 
a El Niňo Praha. Byl to velký sportovní zážitek, co hráč to 
reprezentant, prostě vysoká hráčská kvalita. Nakonec vý-
sledek vypadá jako jednoznačný, ale byl to boj. Chodov 
vyhrál zaslouženě 3:0. Naši kluci viděli to nejlepší, co v naší 
republice momentálně je, v  hledišti bylo možno spatřit 

opravdové legendy stolního tenisu Petra Korbela, Jindru 
Panského a  další. Kluci se vyfotili se všemi legendami, 
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INFORMACE ZE SPORTU

SK HOLICE – prázdniny ve výsledcích
O Pohár firmy ERWIN JUNKER V sobotu 14. června 2025 
se uskutečnil letní turnaj mladších žáků, ročník narození 
2012 a mladší. Systém turnaje: jedna skupina systémem 
každý s každým, následně utkání o celkové umístění. Ka-
ždé utkání se hrálo na 2x12 minut, branky 5x2 m, sedm 
hráčů v poli a brankář. Střídání probíhalo hokejovým způ-
sobem. Konečné pořadí turnaje:
1. SK Holice žlutá 12 bodů, skore 12:3. Sestava: Novotný 
Jan, Kubišta Patrik, Kubišta Radek, Novotný Daniel, Čiži-
kov Brik, Hojka Richard, Šalta Adam, Lejček Šimon, Kisie-
lov Tim, Kulhavý Marek.
2. TJ Sokol Stěžery 
3. TJ Sokol Rosice 2012
6. SK Holice – černá 2. body, skóre 2 : 24 sestava: Homol-
ka David, Včelák Adam, Dohnalová Kristýna, Koza Tomáš, 
Trojan Ondřej, Holub Roman, Novotná Adéla, Hladík Da-
vid, Meloun Tobias, Koláček Antonín, Němcová Valérie, 
Poláček Radim.
První tři týmy obdržely z rukou zástupců Firmy Ervin 
Junker medaile a poháry. Drobné ceny dostaly všechny 
týmy. Byl vyhodnocen nejlepší hráč, brankář a střelec 
turnaje. Nejlepší hráč: Jakub Češík – TJ Rosice 2012, nej-
lepší brankář: Marek Kulhavý: SK Holice žlutá, nejlepší 
střelec: Stanislav Vig – TJ Stěžery 7 branek. 

O víkendu 14. a 15. června 2025 se hrála poslední mistrov-
ská kola okresních a krajských soutěží ročníku 2024/2025. 
Okresní přebor SK Holice B. Poslední domácí utkání Ho-
lice – Dašice 4:3 (2:2). Celkové umístění v soutěži 6. místo, 
V 10, R 9, P 7, skore 69:59, 39 bodů.
Krajský přebor SK Holice A. Poslední utkání hrály Holice 
venku, a to s Litomyšlí. Přivezly si výhru 6:1 (0:2). Celkově 
v přeboru obsadily 6. místo, V 12, R 9, P 9, skore 62: 56, 45 
bodů.

Vladimír Faltys

Poděkování za podporu 
Tour de Šerlich 2025
Dne 7. června 2025 se uskutečnil již 51. ročník cyklotu-
ristické akce Tour de Šerlich. Děkujeme městu Holice 
za  dlouhodobou podporu této tradiční akce, která kaž-
doročně spojuje cyklisty všech věkových kategorií. Vaší 
pomoci si velmi vážíme. 

Miroslav Hornych

včetně nejlepšího hráče Chodova Antonína Gavlase.
V  příštím vydání Holických listů vás budeme všechny 
informovat, jak dopadl turnaj na Dnech Holic a nesmím 
opomenout našeho nejlepšího veterána Františka Kync-
la, který opět jel na 16. Mistrovství Evropy, které se kona-
lo v srbském Novém Sadu ve dnech 15.–22. června 2025. 
Fanda byl horký favorit, čtyřhra s kamarádem z Chorvat-
ska mu vloni prospěla, tak nyní už jenom aby to cinklo, 
a hlavně žádné zranění. Držíme palce.
Končím náš příspěvek tradičně: Buďte fit!!!

René Koubek


